
Generalforsamlins d. 28. februar 2024 kl. 18.30

Generalforsamlingen blev afholdt ved Tove og Anders Villumsen. I alt 21 deltog.

1. Valg af dirigent og referent

Mette Lauridsen blev valgt som referent
Mathias Jiirgensen blev valgt som dirigent
Mathias godkendte at alle foreningens vedtegter er overholdt

2. Formandens beretning

I Arets lOb har vi afholdt 2 bestyrelsesmoder, mere har der ikke varet behov for. lndimellem har vi
korresponderet via mail.

Jeg har sammen med lngrid Duus deltaget i "Landsbytopmode", I Bakkensbro aktivitetscenter. Det var
samtidigt generalforsamling for Landsbyforum. Villy Sahl blev ny formand i stedet for Agnes Jensen,

Der blev ogsd afholdt generalforsamling for "Mobilitet foreningen". Bestyrelsen meddelte at de p6
grund af mange 6rs underskud og manglende udnyttelse af landsbybusserne anbefalede at nedlegge
foreningen. Det blev vedtaget. Derfor er det ikke langere muligt at leje busser for medlemmerne i

landsbylaugene.

Pi mOdet deltog omkring 10 politikere fra kommunen. De fortalte hvad de i deres udvalg havde af
ideer, med hensyn til landdistrikterne.

Til sidst var der gruppearbejde, hvor vi kom med ideer til hvordan borgerne kunne kompenseres ndr
der skulle opfores solcelleparker og vindmOller.

Kdbingsmark badebroforening havde indkaldt til informationsmode den 26 juni i Nordals ldratscenter.
Der var sendt indbydelse til lokale politikere, grundejerforeninger, handicap r6det i S6nderborg,
dykkerklubben m.fl. lngrid Duus og jeg selv deltog. Vi fik prasenteret et oplag til en vejrbestandig
badebro, som skulle modst6 alt slags vejr. Budget 2-3 mill. De forskellige interessegrupper kom med
onsker til en s6dan bro.

Landsbylauget er med i projektgruppen.

Selvom dette mOde blev afholdt i 2024 vil jeg alligevel tage med i 6rsberetningen. Det drejer sig
om "Nyt6rs kur" den 22' januar i AdsbOl Forsamlingshus.

Her fortalte Erik Lauridsen om tilblivelsen af Kommuneplanen for 2023-2035 som netop er vedtaget.
Vi er som landsbylaug ogsd blevet hprt og har haft mulighed for at komme med input.

Erik fortalte ogsA om den gr6nne omstilling i Sonderborg Kommune. Her var der lag focus p6 at spare
pA energien, frem for at producere gron strom. Det skal der laves om pA nu efter krav fra regeringen.
Der var udlagt 14 "perspektivomrider" i kommuneplanen. Her kan der opf6res vindm6ller. Det
ber4rer ikke vores omr6de.

Karin Lorenzen KJargaard, landdistriktskoordinator iTonder Kommune, fortalte derefter om deres
gr0nne omstilling. De havde gjort det helt anderledes og opstillet 248 vindmoller. De havde satset pi
vindmoller frem for solceller da ydelsen er 26 gange hOjere pr. m2. Der var givet store
kompensationer til lokalomr6derne. Jeg har tidligere besogt landsbylaug som havde en helt
anderledes okonomi end vores.

Arrangementer i PAK.



Generalforsamlingen 2023, 23' februar.

Her deltog 22 medlemmer, nasten som i lr. Referatet kan ses pd hjemmesiden.

ForSrsrengoring, 22' april :

Det er en af 6rets sikre begivenheder, mange moder op og vi hygger os med at samle skrald op fra
vejkanterne og nyder derefter en grillp6lse i hyggeligt samvar.

Pigetur til Dots.dk L1' maj. (Livsstils-forretning i Nordborg. Modet6j til kvinder i alle aldre samt unika
tre i eget design)

Dette arrangement kom med pA Onskelisten p6 6rets generalforsamling. Der var desvarre kun 3 fra
landsbylauget som deltog, men indbudte gester fyldte heldigvis op. Alle havde en god og
inspirerende aften.

Svampetur 19'sept.

17 medlemmer deltog. NAr vi som en officiel forening laver et sidan arrangement er der krav om at
benytte certificerede guider. Det var Birgitte og Birger Marcussen, fra foreningen "synnejyske Svampe.
Vi blev efter en kort introduktion sendt ud i skoven for at samle svampe. Efter et par timer kom vi
tilbage og lagde alle svampe pi et bord. De fleste var enten giftige eller uspiselige, men der var ogs6
en god portion velsmagende svampe som vi tog med hjem.

Halloween, 29' oktober:

For andet 6r lavede vi dette arrangement hos Marie-Louise og Mathias. Der deltog ikke sA mange som
sidste 6r, men alle hyggede sig. Miske skal vi lave fuglehuse til naste 6r?

Foredragsaften med Tanja Have, 21' november.

Tanja fortalte om det store arbejde som Sonderborg kommune laver for at fA flere til at flytte til
kommunen. Det drejede sig ikke mindst om de unge mennesker, som bliver tilskyndet til at vende
tilbage til kommunen efter endt studier i Arhus og Kobenhavn. Jeg tror at alle blev overrasket over
hvor meget der bliver gjort og at det hjelper. Befolkningstallet stiger nemlig nu.

Efter foredrager var der gl0gg og ebleskiver.

PAK-Haven:

Vi opsatte en ny bAlgrill og fik udskiftet nettene i fodboldmAlene.

Sasonen startede lidt trals da kommunen ikke slog gresset som aftalt, og det hele groede til. Det
skyldes af arbejdet var flyttet fra "Service og ejendomme" til "Vej og Park" og i skiftet var opgaven
forsvundetl Efter en del korrespondance og telefonopkald kom der gang i det. Faktisk har PAK-haven

aldrig veret holdt sd pant som nu. Vej og Park sl6r nemlig ogsi greskanterne, sA det slipper vi for.

Sommeren igennem blev haven passet af en gruppe pA 16 personer. De har sprget for at der altid var
pent og ryddeligt. Stor tak til de medlemmer, som har veret med i turnusordningen. Tak til Hans

Hansen, som har taget sig af stierne.



3. Regnskab for 2023

Regnskabet for 2023 blev forelagt af Kell Jtirgensen. Regnskabet blev godkendt.

4. Budget for 2024

Budgettet blev godkendt

5. lndkomne forslag

Der var ingen indkomne forslag

6. Valg bestyrelsen

Kent M0nch udtrader
Mette Lauridsen udtreder
Marie-Louise Jfirgensen 6nsker genvalg

Kim Festersen er valgt ind.
Marie-Louise Jiirgensen er genvalgt
Kira Kunstmann er valgt ind.

7. Valg af 2 revisorer
Valg af 2 suppleanter

Valget af revisorer er lngrid Johansen og Pia Petz

Valget af suppleanter er Anders Willumsen og Lars Bonde

8. Hvilke aktiviteter skalvi prioriterei2024

Ved hjelp af en planch6 hvor alle mStte sette to krydser blev fOlgende aktiviteter valgt, som noget
bestyrelsen gerne m6 arbejde videre med.

De aktiviteter der fik flest stemmer er: Lokalhistorisk Arkiv, fallesspisning og en tur til resortet.

9. Evt.

Kent tog PAK haven op og alle som stod p5 listen vil fortsatte. Kirsten Petersen, Kira og Morten
Kunstmann vilgerne med pA listen.

Hjemmesiden bliver opdateret snarest.

il<r*:5-*-'
Underskrift dirigent
Mathias J[.irgensen

referent '.


